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ORDRE DEL DIA

1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta corresponent a la sessió del 26 de febrer de 2020. 

2. Donar compte de la resolució acordada pel president de l’IMSP de data 6 d’abril de 2020,
sobre afectacions en la contractació de l’Institut Municipal de Serveis Personals amb ocasió
de la declaració d’estat d’alarma per la situació de crisi sanitària provocada per la COVID-
19.

3. Donar compte de l’informe de la gerent relatiu a l’afectació dels centres i serveis de l’IMSP
com a conseqüència de la situació de crisi sanitària provocada per la COVID-19.

4. Proposicions urgents.

5. Precs i preguntes.

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ:

1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta corresponent a la sessió del 26 de febrer de
2020.

Es dona per llegida l’acta de la sessió ordinària del 26 de febrer de 2020, l’esborrany de la qual
va ser tramès abans de la celebració de la present sessió.

L’acta s’aprova per assentiment de tots els presents.

2. Donar compte de la resolució acordada pel president de l’IMSP de data 6 d’abril de
2020, sobre afectacions en la contractació de l’Institut Municipal de Serveis Personals
amb ocasió de la declaració d’estat d’alarma per la situació de crisi sanitària provocada
per la COVID-19.

Antecedents 

1. La pandèmia de COVID-19 està suposant una emergència sanitària a nivell global. Tal
com va declarar l'Organització Mundial de la Salut el passat 11 de març, el brot de COVID-19
s'ha convertit en una pandèmia.

2. En  aquestes  circumstàncies,  la  prioritat  consisteix  a  minimitzar  l'impacte  social  i
econòmic i facilitar que l'activitat es recuperi tan aviat com la situació sanitària millori.

3. Les mesures adoptades per l’Estat mitjançant la declaració de l’estat d’alarma, així com
pel Reial Decret llei 8/2020, les adoptades per la Generalitat de Catalunya amb els Decrets llei
6/2020 i  7/2020 i els decrets i les instruccions dictades per l’Ajuntament de Badalona, tenen un
impacte en els contractes públics, ja sigui en els seus processos de licitació o en la execució
dels  contractes  vigents,  el  que  suposa  una  afectació  real  dels  serveis  i  subministraments
contractats  per  l’Institut  de  Serveis  Personals  com  a  organisme  autònom  depenent  de
l’Ajuntament de Badalona. 
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4. El punt Cinquè. 3. del Decret de la 2ª Tinenta d’alcalde de l’Ajuntament de Badalona,
regidora de l’Àmbit de Salut, Habitatge i Recursos Interns, sobre afectacions en la contractació
del sector públic municipal amb ocasió de la declaració d’estat d’alarma per la situació de crisi
sanitària ocasionada pel COVID-19, estableix que correspon al òrgans competents de cada
organisme  autònom,  dictar  resolució  declarant,  si  escau,  la  suspensió  de  l’execució  dels
contractes vinculats al seus edificis, instal·lacions i equipaments.

Fonaments de dret 

1. Decret  llei  6/2020  de  12  de  març,  de  mesures  urgents  en  matèria  assistencial,
pressupostària, financera, fiscal i de contractació pública, per tal de pal·liar els efectes de la
pandèmia generada pel coronavirus CoVid-19, acordant pel Govern de la Generalitat un seguit
d'actuacions per tal de lluitar contra els efectes econòmics produïts i que es poguessin produir
com a conseqüència de la pandèmia.

2. Reial  decret  463/2020, de 14 de març, dictat per l’Estat,  pel  qual es declara l'estat
d'alarma per a la gestió de la situació de crisi sanitària ocasionada pel Covid-19.

3. Decret llei 7/2020, de 17 de març, dictat per la Generalitat de Catalunya, de mesures
urgents  en  matèria  de  contractació  pública,  de  salut  i  gestió  de  residus  sanitaris,  de
transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica,  adoptant un seguit de
mesures de caràcter indirecte que complementaven les adoptades pel Decret llei 6/2020, de 12
de març.

4. Decret llei 8/2020, de 17 de març, dictat per l’Estat, de mesures urgents extraordinàries
per fer front a l’impacte econòmic i social del COVID-19, regulant al seu article 34 les mesures
en matèria de contractació pública per pal·liar les conseqüències del COVID-19.

5. En data 20 de març de 2020 la  2ª Tinenta d’alcalde de l’Ajuntament de Badalona,
regidora de l’Àmbit de Salut, Habitatge i Recursos Interns, va dictar el Decret sobre afectacions
en la contractació del sector públic municipal amb ocasió de la declaració d’estat d’alarma per
la situació de crisi sanitària ocasionada pel COVID-19.

6. Decret llei 8/2020, de 24 de març, dictat per la Generalitat de Catalunya de modificació
parcial del Decret llei 7/2020, de 17 de març, de mesures urgents en matèria de contractació
pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria
tributària i econòmica, i d’adopció d’altres mesures complementàries.

7. Atès que d’acord amb el Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, mitjançant el qual
s’aprova el text refós de la Llei reguladora d’Hisendes Locals, i el Reial decret 424/2017, de 28
d'abril,  pel qual es regula el règim jurídic del control intern en les entitats del Sector Públic
Local, la intervenció municipal ha fiscalitzat favorablement aquest expedient.

8. D’acord  amb  l’article  19  dels  Estatuts  de  l’Institut  Municipal  de  Serveis  Personals,
correspon  al  President,  exercir  la  màxima  representació  de  l’Organisme;  exercir  accions
judicials i administratives en cas d’urgència, i donant-ne compte al Consell d’Administració en la
seva primera reunió.

Conclusions

En conseqüència i d’acord amb l’article 172 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre,
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, no hi ha obstacle
d’ordre legal ni reglamentari per tal que la presidència de l’IMSP, adopti la següent resolució:

Primer.- Garantir la continuïtat de l’execució dels contractes susceptibles de prestar-se a través
de  mitjans  electrònics  o  a  distància,  sempre  que  es  garanteixi  la  salut  de  les  persones
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treballadores i es compleixi amb els requeriments del Reial decret 463/2020, així com la resta
de prevencions establertes per les autoritats sanitàries.

Segon.-  Garantir  la  continuïtat  d’aquells  contractes  l’execució  dels  quals  no  esdevingui
impossible com a conseqüència del COVID-19.

Tercer.- Suspendre els  terminis  oberts en els  expedients  de contractació que es trobin en
tramitació en qualsevol situació prèvia a la seva formalització a l’entrada en vigor de l’estat
d’alarma, de conformitat amb la disposició addicional tercera del Reial decret 463/2020; amb
excepció dels contractes respecte als quals s’ha de garantir la seva continuïtat d’acord amb els
dos punts anteriors.

Quart.-  Suspendre l’execució dels contractes de centres educatius i  edificis,  instal·lacions i
equipaments públics de l’Institut Municipal de Serveis Personals, d’acord amb el que s’estableix
a l’article 1.1. del Decret llei 7/2020, que tinguin per objecte: monitoratge o anàlegs, gestió
d'unitats d'escolarització compartida, traducció de llenguatge de signes i transport escolar de
les llars d'infants, escoles d'educació infantil  i  primària, Instituts d'ESO, batxillerat i formació
professional,  escoles  d'art  i  disseny,  escoles  d'adults,  escoles  oficials  d'idiomes,  centres
d'educació  especial,  escoles  de música,  escoles de  dansa,  conservatoris,  centres  de títols
propis, i centres d'ensenyaments artístics superiors.

Cinquè.-  Reduir les prestacions dels següents contractes vinculats a edificis, instal·lacions i
equipaments públics, d’acord amb el que estableix el Decret llei 7/2020 i tal i com es detalla a
continuació:

- Contracte pel servei de cuina a la Residència i Centre de dia Can Bosch.

Sisè.- Suspendre l’execució dels contractes públics de serveis i subministraments de prestació
successiva l’execució dels quals ha esdevingut impossible com a conseqüència del COVID-19,
d’acord amb el que s’estableix a l’article 34 del Real Decret llei 8/2020, indicats a continuació:

- Contracte de FORMACIÓ ACP I PCP
- Contracte Ludoteca la Pau
- Contracte Tardes d’esport
- Contracte Teràpia Aquàtica pels usuaris del CDIAP
- Contracte de servei de menjador escolar Cuina Llevant
- Contracte de servei de càtering escola Can Barriga
- Formació en l’abordatge i la detecció del maltractament infantil (PLADECO)

Setè.- Ampliar el termini inicial dels contractes indicats, quan el contractista incorri en mora a
causa   del  COVID-19 i  el  contractista  ofereixi  el  compliment  dels  seus  compromisos  amb
l’ampliació del termini:

- Contracte per la redacció del projecte i direcció_Climatització Aulari EEE Can Barriga
- Contracte per les adequacions de Maregassa 
- Contracte de servei Projecte “Ens Trobem” (PLADECO)

Vuitè.-  Els contractes de concessió de serveis, com menjadors escolars i altres afectats pel
tancament de centres escolars, queden subjectes al règim establert a l’article 34.4 del Reial
decret  llei  8/2020,  de  17  de  març,  pel  que  fa  a  la  suspensió  i  al  pagament  de  les
indemnitzacions corresponents. 

Novè.- Establir que la suspensió dels contractes previstos en els punts Tercer, Quart, Cinquè,
Setè i Novè, comportarà en tots el casos l’abonament al contractista, per part de l’IMSP dels
danys i perjudicis efectivament soferts per aquest durant el període de suspensió, d’acord amb
el  que estableix l’article 34.1  del  Reial  decret  llei  8/2020. En els  contractes de neteja  i  de
seguretat  i  vigilància  s’aplicarà  el  règim d’indemnitzacions  previst  a  l’article  208 de  la  Llei
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9/2017,  de  8  de  novembre,  de  contractes  del  sector  públic,  per  la  qual  es  transposen  a
l'ordenament jurídic espanyol les directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i
2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, tenint en compte igualment tots els danys i perjudicis
efectivament soferts i les despeses acreditades.

Desè.- Procedir a publicar aquesta Resolució al perfil del contractant de l’IMSP, amb el següent
peu de recurs:

“Contra aquest acte, que no exhaureix la via administrativa i és immediatament executiu, i
de conformitat amb l’art. 121 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu
comú de les administracions públiques, podeu interposar els següents recursos:

Amb caràcter potestatiu, recurs especial en matèria de contractació, en el termini de 15 dies
hàbils a comptar des del dia següent a la recepció de la seva notificació, davant el Tribunal
Català de Contractes del Sector Públic; excepte que el recurs es fonamenti en alguna de les
causes de nul·litat de ple dret de l’article 39.2 de la Llei 9/2017 – lletres c) d) e) o f) –en que
serà de 30 dies a comptar del dia següent a la recepció de la seva notificació.

Alternativament, recurs d’alçada, com a requisit  previ  al contenciós administratiu, davant
l’alcalde, dins el termini d’un mes, a comptar des del dia següent al de recepció de la seva
notificació.

Contra la resolució del recurs d’alçada, podeu interposar recurs contenciós administratiu,
davant els jutjats de contenciosos administratius de Barcelona, dins el termini de dos mesos,
a comptar des del dia següent de la recepció de la seva notificació, si aquesta fos expressa;
si no ho fos, el termini serà de sis mesos, comptats a partir del dia següent al què es produís
la desestimació presumpta del recurs, de conformitat amb els arts. 8 i 46 de la Llei 29/1998,
de 13 de juliol, reguladora de la jurisdicció contenciosa administrativa.

La gerent de l’IMSP, la senyora Olga Ruesga, explica la resolució acordada per la Presidència
de l’IMSP en matèria de contractació. Explica la suspensió d’alguns contractes, la reducció de
prestacions en altres casos i informe que en altres s’ha reorientat el serveis, com és el cas del
contracte de neteja.

La senyora M. Dolors Sabater fa dues preguntes:
-  Si els contractes suspesos no es podrien reorientar en altres contractes, tenint en compte que
hi ha altres necessitats a la ciutat derivades de l’emergència que podrien donar cobertura amb
aquests contractes.
- Aquesta resolució s’adopta el dia 6 d’abril de 2020 i em consta que l’empresa que gestionava
els tallers a la Unitat d’Escolarització Compartida (UEC) ja havia presentat en data 2 d’abril un
ERTO als seus treballadors. Fa una crítica en aquest sentit ja que potser s’hagués pogut actuar
abans i evitar així l’ERTO de l’empresa.

La  gerent  respon  a  la  primera  pregunta  que  el  Decret  Llei  7/2020  regula  que  s’havia  de
suspendre determinats tipus de contractes i estableix expressament els que tinguin per objecte
monitoratge  o  anàlegs,  gestió  d'unitats  d'escolarització  compartida  i  els  centres  d'educació
especial.  Explica que no hi  havia possibilitat  jurídica de fer una modificació substancial  del
contracte.
Pel que fa a la segona pregunta explica que no li  conta la informació de l’ERTO d’aquesta
empresa, però tot i així afirma que és una decisió de l’empresa on l’IMSP no hi pot entrar.
Explica també que estan previstes unes indemnitzacions per danys i perjudicis.

La senyora Sabater pregunta si sabem quin cost haurem d’indemnitzar. De totes maneres deixa
constància  que  al  seu  grup  polític  haguessin  volgut  valorar  reconvertir  la  feina  d’aquests
contractes, ja que creu que en la situació d’emergència s’haguessin pogut utilitzar aquestes
eines i per tant des del seu grup es qüestiona aquesta decisió.
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La gerent de l’IMSP respon que el cost econòmic no està quantificat i que es valorarà en cada
cas amb les empeses.

El Consell d’Administració es dóna per assabentat de l’aprovació de la present resolució.

3. Donar compte de l’informe de la gerent relatiu a l’afectació dels centres i serveis de
l’IMSP com a conseqüència de la situació de crisi sanitària provocada per la COVID-19.

Informe  que  emet  Olga  Ruesga  Fernández,  gerent  de  l’IMSP  de  Badalona,  relatiu  a
l’afectació dels centres i serveis de l’IMSP com a conseqüència de la situació de crisi
sanitària provocada per la COVID-19.

El brot  de la COVID-19 s'ha convertit  en una pandèmia,  tal  com va declarar  l'Organització
Mundial de la Salut el passat 11 de març. Es tracta, per tant, d’una emergència sanitària a nivell
global.
Les mesures adoptades per l’Estat mitjançant la declaració de l’estat d’alarma, així com pel
Reial Decret llei 8/2020, 9/2020 i 10/2020, les adoptades per la Generalitat de Catalunya amb
els Decrets llei 6/2020 i  7/2020 i els decrets i les instruccions dictades per l’Ajuntament de
Badalona, posen de manifest la situació d’emergència sanitària provocada per la pandèmia de
la COVID-19.
El Reial decret 463/2020, de 14 de març, dictat per l’Estat, declara l'estat d'alarma per a la
gestió de la situació de crisi sanitària ocasionada per la COVID-19.
La Resolució d’Alcaldia del 27 de març de 2020 estableix que es mantenen els serveis públics
essencials per la gestió de l’emergència.
 
Els serveis essencials de l’IMSP són els que es porten a terme als centres residencials i tots els
professionals d’atenció directa, equip tècnic, administratiu i directiu en presència de:

- Residència Can Bosch 
- Residència de Físics
- Llar-residència de Salut Mental Sant Roc
- Servei Habitatge Josep Padrós 

1. La situació dels diferents centres de l’IMSP és la següent:

SERVEIS RESIDENCIALS

El registre d’usuaris i professionals de les residències de l’IMSP afectats per la covid-19 és el
següent:

data: 08/04/2020
Can

Bosch
Domènech
i Montaner SHJP Sant Roc Físics

Capacitat total 20 80 38 45 14

Núm. persones que hi 
resideixen actualment 19 76 36 45 14
Núm. persones que 
han marxat a casa per
COVID-19 0 0 1 0 0
Núm. residents amb 
COVID-19 positiva o 
símptomes 0 2

28 (5 estan
hospitalitzats) 1 0

6



Núm. professionals 
amb COVID-19 
positiva o símptomes 2 11 10 6 2

Núm. persones èxitus 
per COVID-19 0 0 1 0 0

Residències de Can Bosch i Físics:
De moment no hem tingut cap cas d’infecció per la Covid-19, entre els residents. Hi ha hagut
afectació a nivell de tècnics i de la direcció.
La gent gran i la dependència i cures que requereixen les persones amb discapacitat física fa
que siguin el col·lectiu més vulnerable dels serveis residencials, per tant, l’objectiu prioritari és
que no entri el virus. 
S’han modificat els torns dels professionals, es passa a fer 12 hores per reduir desplaçaments,
reduir les entrades i sortides als centres, i poder garantir personal disponible suficient.

Residència Domènech i Montaner
La gestió d’aquest servei es fa mitjançat l’empresa adjudicatària L’Onada. Tampoc ha tingut
cap cas, fins al moment, d’afectació entre els residents, però si a nivell de professionals. 

Llar Residència de Salut Mental Sant Roc:
De moment no hem tingut cap cas d’infecció per la Covid-19, entre els residents. Hi ha hagut
afectació a nivell de tècnics i de la direcció.
El principal problema en aquesta residència és el que es deriva de tenir tancades persones que
pateixen greus trastorns mentals, i que majoritàriament no comprenen la causa per la qual no
poden sortir de la residència. 
S’han modificat els torns dels professionals, es passa a fer 12 hores per reduir desplaçaments, 

Servei d’Habitatge Josep Padrós (SHJP):
Els primers afectats pel virus es van detectar en aquesta residència a finals de febrer, malgrat
no van ser  identificats  com a Covid  fins a molt  tard.  El  retard  en el  diagnòstic  va impedir
impulsar les mesures d’aïllament i  aquest  fet va provocar l’allau d’afectats entre residents i
professionals.
Els residents que estan en situació més greu han estat o estan hospitalitzats i els malalts que
estan en el centre, estan estables. S’ha de lamentar la mort d’una resident.
Va ser el primer centre on es van canviar els torns de treball, passant a fer jornades de 12h. 

Els professionals d’atenció directa en les residències ha patit  situacions d’alt nivell  d’estrès,
sobrecàrrega de treball i demanda emocional que ens preocupa per la factura emocional que
pot deixar en els equips. Per aquest motiu hem posat en marxa un servei de suport psicològic
personalitzat, a través dels psicòlegs de l’IMSP.

Dificultat per obtenir els Equips de Protecció Individual (EPI) suficients: 
S'ha procedit a realitzar les compres del material i productes de protecció i desinfecció, seguint
criteris  de salut  i  racionalitat,  que protegeixin,  tant  als  usuaris  dels  centres residencials  de
l’IMSP com al seu personal, ja que el fet de no fer ús d’aquests materials posa en risc la seva
salut. 
El material de protecció que disposem és molt just i obliga a fer una gestió acurada de l’ús.
Davant d’aquesta situació, la provisió de material i la distribució es centralitza a la gerència,
diàriament es fa recompte dels estocs i es distribueix entre les residències en funció de les
necessitats. El material arriba per diferents vies: Ajuntament, proveïdors de l’IMSP, CatSalut (a
través de la gestió que fa el  departament de Treball  Afers Socials  i  Famílies),  i  donacions
d’entitats i voluntaris. 
No obstant, hi ha determinat material, com els guants de nitril, les mascaretes quirúrgiques, o
les bates de protecció que no han pogut ser subministrades.
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Dificultat per contractar personal suplent: La preocupació durant tot aquest procés és la de
tenir personal suficient per cobrir les baixes per incapacitat temporal i confinaments obligatoris
generats per la Covid-19, especialment, en la categoria de cuidador. 
Per aquest motiu, i no obstant la normativa decretada expressament durant l’estat d’alarma que
permet la contractació de personal tot i no disposar de la titulació requerida, estem en contacte
continu  amb el  Departament  de  Treball,  Afers  Socials  i  Famílies,  per  tal  de poder  obtenir
candidats suficients per cobrir les necessitats de contractació existents. La majoria d’aquests
candidats són sol·licitants d’ocupació al SOC.

SERVEIS EDUCATIUS

L’educació especial no es regula com l’ordinària, per part del Departament d’Ensenyament, pel
que fa al funcionament del darrer trimestre del curs, però els centres estan tancats d’acord amb
les directrius del mateix Departament. 

Escola Maregassa:
S’ha facilitat un correu de l’escola perquè les famílies es puguin posar en contacte amb els
mestres.  A través de la psicòloga s’està fent  seguiment  a alguns alumnes amb problemes
emocionals en col·laboració amb els referents del CSMIJ.
S’ha rebut una resolució del Departament d’Ensenyament sobre les pràctiques dels alumnes:
rebaixant el nombre d’hores i qui no les pugui tenir podrà fer un projecte integrat, orientat pels
tutors. L’ensenyament serà telemàtic, i s’han rebut els mòduls per fer l’avaluació del alumnes.
Hi ha uns 3 o 4 alumnes sense mitjans telemàtics per fer el treball, però s’ha decidit fer una
mitjana de la 2a avaluació. Només un d’aquests alumnes acaba aquest curs i l’aprovaran, la
resta seguiran al centre i podran recuperar el temps perdut.

Escola Can Barriga:
Els tutors fan contactes telefònics amb les famílies, i envien deures a casa a aquells alumnes
que poden treballar aprenentatges.

Escola Llevant:
S’ha activat la web del centre, on es pengen recomanacions generals, feines per fer, etc. Es
manté contacte diari amb les famílies via telefònica i per correu electrònic, per enviar feines i
se’ls remet a consultar la web, on es penja tota la documentació.
La psicòloga atén els casos que s’ha demanat suport (de moment 2).

Aula de Suport Unitat d'Educació Compartida (ASUEC)
Es fa seguiment dels alumnes a través de les educadores, i s’està gestionant amb la inspecció
educativa la forma d’avaluar el tercer trimestre, donat que l’ASUEC no té accés a la xarxa xtec,
que és on es penja tot el material i documentació relativa a aquest procés.

SERVEIS D’ATENCIÓ A LA INFÀNCIA I ADOLESCÈNCIA

Equip d’Atenció a la Infància i Adolescència (EAIA):
Es fa  teletreball  per  part  de  tot  l’equip.  S’han  posat  en  marxa  sistemes  per  fer  reunions
telemàtiques.  Hi  ha definit  un equip  d’atenció  per  urgències diari  i  fins al  moment  no s’ha
produït urgències ni incidències
La dificultat  més important  està en les famílies que no poden veure els infants,  ja que els
permisos de visita als menors estan legalment aturats. 

Centre de Desenvolupament i Atenció Precoç (CDIAP):
Es fa teletreball i l’atenció a usuaris es fa via telemàtica: trucades, videotrucades a les famílies,
i reunions grupals amb pares.

2.  Actuacions realitzades per a la prevenció i protecció dels treballadors i usuaris de
l’IMSP amb motiu de la COVID-19:
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DATA ACTUACIÓ CENTRE
28/02 Informació sobre la prevenció de la COVID-19 

(cartelleria editada pel Canal Salut) i criteris d’actuació. 
Difusió de cartelleria i notícia a intranet.

Tots els centres

2/03 Anul·lar les formacions, jornades i congressos externs. Tots els professionals
6/03 Cartell DIN A4- Nota a les persones que ens visiteu. Tots els centres
9-11/03 Registre de materials EPI disponibles, per actualitzar la 

comanda.
Residències

9-11/03 Creació del registre d’accés als centres residencials de 
control d’entrades i sortides.

Residències

11/3 Acord directiu per a la supressió d’activitats grupals que 
provinguin de l’exterior:
- Voluntariat
- Estudiants en pràctiques (exclou Maregassa)
- Portes obertes 
- Supressió d’excursions i sortides grupals a l’exterior 
- Supressió de les activitats d'atenció directa grupal 

(CDIAP)
- Supressió de les coordinacions en centres sanitaris

Tots els centres

11/3 Comunicat notificant a pares, mares i/o tutors les 
mesures preventives que s’han pres en els centres. 

Residències
Escoles

11/3 Requerir als adjudicataris dels serveis de bugaderia, 
neteja i serveis d’àpats que ens informin dels protocols 
d’actuació davant probables o confirmats malalts de la 
COVID-19.

Tots els centres

11/3 Estudi de les possibilitats de fer teletreball, per tal de 
garantir processos imprescindibles:
- RH: connexió a Siltra, internet i epsilon
- Resta de serveis: connexió a través de VPN

Gerència i 
Manteniment

11/3 Possibilitats de teletreball per part dels professionals 
d’atenció indirecta en els centres: OK

Tots els centres

12/3 Seguint recomanacions de l’Ajuntament en tancament 
del CDIAP I EAIA, s’anul·len visites programades i 
s’organitza un dispositiu per urgències a partir del 13/03.

CDIAP - EAIA

12/3 Seguint recomanacions d’Educació, es decideix 
tancament de les escoles a partir del 13/03.

Escoles

12/3 Rebem indicacions de DTASiF d’aïllar els Centres de 
Dia de les residències, si no és possible caldrà tancar-
los i de restringir les visites de familiars, amb excepcions
de situacions urgents.

Residències

12/3 S’informa conjuntament a comissió mixta de centres i 
escoles.
S’emet un comunicat per intranet i mail.

Tots els professionals

13/3 S’elaboren plans de contingència indicant serveis 
essencials i possibilitats de teletreball de tots els àmbits,
i afectació de les empreses subcontractades. 

Tots els professionals

16/3 Es comuniquen els plans de contingència. Tots els professionals
+ Empreses 
subcontractades

23/3 1a Comunicació a la plantilla sobre l’afectació de la 
Covid-19 en els centres de l’IMSP.

Tots els professionals

27/3 2a Comunicació a la plantilla sobre l’afectació de la 
Covid-19 en els centres de l’IMSP.

Tots els professionals
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1/4 Notícia web sobre l’afectació de la Covid-19. Ciutadania en  
general

3/4 3a Comunicació a la plantilla sobre l’afectació de la 
Covid-19 en els centres de l’IMSP.

Tots els professionals

Atesa aquesta situació inesperada, totalment imprevisible i sense precedents, generada per la
COVID-19, des de la direcció de l’IMSP, juntament amb la vicepresidència de l’IMSP, s’estan
realitzant tots els esforços per tal de donar resposta a les necessitats dels centres residencials
que continuen amb les seves activitats d’emergència, amb relació a la protecció de la salut, tant
dels usuaris com del personal que hi treballa, per poder seguir desenvolupant les activitats
essencials que es porten a terme en els serveis de l’IMSP. 

Cal fer especial menció a la col·laboració i implicació dels professionals que formen part de
l’IMSP, donant el suport necessari per prestar els serveis, adaptant-se als canvis d’organització,
aportant iniciatives per millorar la prevenció en el treball i l’atenció dels residents, i col·laborant
en tasques voluntàries per confeccionar mascaretes i bates resistents a l’aigua. 

El que s’informa als efectes oportuns.

La gerent explica la informació actualitzant les dades a dia d’avui:

data: 16/04/2020 Can Bosch
Domènech i

Montaner SHJP Sant Roc Físics

Capacitat total 20 80 38 45 14

Núm. persones que hi 
resideixen actualment 19 74 36 45 14
Núm. persones que han
marxat a casa per 
COVID-19 0 0 1 0 0

Núm. residents amb 
sospita de COVID-19 o 
confirmat positiu 0 1

28 (4 estan
hospitalitzats) 0 1

Núm. professionals amb
COVID-19 positiva o 
símptomes 2 6 4 3 2

Núm. persones èxitus 
per COVID-19 0 0 1 0 0

La gerent afirma que les 4 persones que estan hospitalitzades es troben bastant estables i no
es troben en situació de risc, fet pel qual estan molt satisfets ja que no es detecta, per ara, un
impacte molt elevat de COVID-19 als centres de l’IMSP. Explica també, que les dues primeres
setmanes van ser molt dures amb molt d’estrès, però que ara per ara ja tenen la situació més
controlada.

El senyor Miguel Jurado qüestiona els números que consten en el present informe ja que a la
residencia Domènch i Montaner li estranya molt que hi hagi 11 professionals amb COVID-19
positiva o símptomes i només hi hagi dos residents positius de COVID-19 o amb les últimes
dades aportades hi hagi 1. El mateix passa a Sant Roc, fet pel qual afirma que es pren aquests
números amb escepticisme.
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La senyora Montserrat Juárez i la senyora Cristina Agüera mostren la conformitat amb el que
diu el senyor Jurado.

El senyor Ramón Riera també diu que els números no li quadren ja que considera que hi ha
molts professionals infectats (31) per la xifra de residents infectats o amb sospita. 

La gerent diu que potser no s’ha expressat bé ja que diu que a Domènech i Montaner amb
l’actualització de dades que ha passat hi havia 3 confirmats i la resta van agafar la baixa el
primer dia per simptomatologia o per famílies a càrrec o per sospita de COVID-19.

El senyor Jurado afirma que de la documentació que se’ls va proporcionar posava 11 i ara són
6.  Diu  que  tècnicament  i  medicament  no  és  possible  que no hi  hagi  cap  infectat  amb 11
professionals i 80 residents, fet pel qual reitera que els números no encaixen.

El senyor José A. Lara diu que pot ser que el personal del centre cregui que tenen símptomes i
que agafin la baixa durant 15 dies però que després no desenvolupin el COVID-19.

El senyor Jurado pregunta si s’ha fet el test a tots els professionals de les residències i els
residents.

La gerent de l’IMSP contesta que actualment no saben quan es podran fer els test, que això es
porta des dels serveis de salut.

El senyor Jurado respon que són personal prioritari i diuen que tenen tests per als ajuntaments i
equipaments sanitaris, ja que sinó és així tenim un problema.

La senyora Juárez pregunta quan de temps porten els professionals  de baixa i  si  ja  s’han
incorporat les persones de baixa o s’han substituït.

La senyora Ruesga contesta que dels sis professionals de baixa tres eren positius de COVID-
19 i els altres tres, un era confinament per cura d’un familiar amb símptomes de COVID-19.
Explica també que el proper divendres rebrien els professionals d’un centre de Sabadell a fer
totes els tests al Servei d’Habitatge i que estan enviant informació per fer la prova de mica en
mica. El que tenim molt clar, diu, és que davant la sospita del dubte o pel sol fet de contacte
amb un positiu no s’incorpora ningú a la feina.

El senyor Riera diu que no es pot enviar amb la convocatòria una informació que no sigui
l’ajustada i que la documentació ha d’enviar-se amb rigorositat, que siguin xifres reals, ja que
diu que sinó l’assistència al consell és sense coneixement de causa.

La consellera Dolors Sabater, comenta que el mes preocupant és no poder practicar els tests.
Per altra banda, ha diferència del que ja s’ha dit, vol fer esment a la bona feina tenint en compte
les poques afectacions. Creu que quan les afectacions són tant baixes és degut a què s’ha fet
una bona prevenció i tot i que està d’acord amb el senyor Riera en la manca de rigorositat en
els números. Davant d’aquestes dades ella deixa clara dues coses:
- Està molt contenta de la poca afectació com a consellera i regidora.
-  En relació als tests,  com a regidora i  consellera cal exigir  que es practiquin els tests als
usuaris i professionals de residències, fet pel qual dóna el seu suport a l’IMSP per reclamar les
proves.

La  senyora  Anna  M.  Lara  vol  agrair  la  feina  que  s’està  fent  pels  professionals  de  IMSP.
Pregunta també per la rotació del personal de les escoles especials i per si hi ha professionals
nous en substitució. També demana si s’ha fet atenció domiciliària o suport des de serveis
socials a aquests menors usuaris de les escoles especials i si està previst algun tipus de casal
d’estiu. També demana si hi ha algun suport de cara als menors atesos amb EAIA ara que són
persones de risc amb el confinament. 
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La senyora Ruesga es remet a la informació actualitzada apuntada pel que fa a les dades
sol·licitades i vol fer un matís pels consellers Jurado i Riera, respecte el còmput de les dades,
han  utilitzat  la  nomenclatura  del  departament  de  Salut  i  del  departament  d’Afers  Socials  i
Família de la Generalitat, ja que aquesta és la manera en que es demana i la mateixa xifra que
es trasllada a la Generalitat és la que s’ha traslladat avui al Consell.

La senyora Sira Rodríguez explica que degut aquesta crisi des de l’IMSP han realitzat diferents
ajustos  d’horaris  amb una  nova  gestió  d’entrades  i  sortides  i  amb torns  de  12  hores.  Vol
reconèixer aquest feina i la vocació de servei del personal de l’IMSP. Tot i així demana en nom
de tots els treballadors la possibilitat de remunerar aquestes hores realitzades de més.

La consellera Juárez afirma que recolzen a tots els professionals però que entén que ara no
toca parlar de remuneració. Ara toca treballar i fer front aquesta crisi amb els mitjans que tenim.
No creu afortunada la reivindicació en el moment que vivim. 

La senyora Rodríguez diu que trasllada la reivindicació dels treballadors com a representant del
comitè d’empresa i que després de la crisi sanitària que vivim hi ha també una crisi social i
entén que això és una preocupació dels treballadors i que la seva obligació es traslladar aquest
fet.

El senyor Jurado creu que si hi ha un augment d’hores de treball i d’estrès per part del personal
cal  que  com a  Consell  d’Administració  es  faci  el  plantejament  de  valorar  un  complement
econòmic.

El senyor Riera afirma que no només cal agrair al personal l’esforç sinó que també creu que cal
compensar-lo  econòmicament,  però que ara cal  estar  per  la  crisi  sanitària  i  considera que
aquest no és el moment adient, ja que cal fer-ho en posterioritat, fet pel qual comparteix la
opinió de la consellera Juárez.

La gerent de l’IMSP està d’acord amb el que es planteja però diu que primer necessita tenir
suplents i reajustar horaris dels cuidadors a 12 hores, per tal de minimitzar riscos, tant en el
servei d’habitatge com el servei de salut mental. 
Aprofita també per agrair que des del departament de Treball, Afers Socials i Família de la
Generalitat han compartit una bossa de cuidadors amb professionals que tenen experiència,
que els ha ajudat a tenir coberts els serveis.
Explica també que no han tingut el subministrament necessari de EPIs, però que l’ajuntament
els ha donat suport i des del departament de la generalitat els han subministrat material, han
incorporat nous proveïdors, personal voluntari ha participat en l’elaboració d’aquests materials i
també han rebut donacions de mascaretes, i que amb tot plegat han pogut gestionar els centres
el millor possible.

La senyora Juàrez demana si  el personal d’aquesta bossa de treballadors disposava de la
titulació requerida.

La senyora Noemí Vicente respon afirmativament ja que explica que la majoria de personal
incorporat té la titulació requerida, batxillerat més cursos d’ infermeria o geriatria. Explica que
aquest cribratge de la gent a incorporar bé feta pel SOC i que per tant fan les comprovacions
necessàries per tenir la documentació al corrent. 

La senyora Rodríguez vol fer una esmena a la seva intervenció explicant que la remuneració
sol·licitada no la planegen com un regal sinó que explica que fins el moment les hores extres no
eren remunerades per una política econòmica de la casa. Els treballadors demanen, aquesta
vegada, fer efectiu el pagament.

La vicepresidenta explica que s’ha parlat aquest tema amb la cap de gestió econòmica, i que
igual que a BSA, s’ha demanat una valoració econòmica des de l’IMSP per tal de poder fer una
aportació  municipal  a  l’IMSP,  ja  que  entén  perfectament  la  qüestió  plantejada  per  la
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representant  del  comitè  d’empresa i  és molt  conscient  de la  crisi  econòmica posterior  que
deixarà aquesta crisi sanitària.

La  vicepresidenta  informa  també  de  tots  les  gestions  que  s’han  fet  a  les  residències  de
Badalona, no només a les de l’IMSP, amb la idea d’aïllar el màxim possible la gent amb positius
de COVID-19 de la gent que no està contagiada. En aquest sentit, comparteix el punt de vista
de la senyora Sabater, ja que, personalment se’n alegra molt que no hi hagi cap centre molt
greu i del control que es té dels casos positius.
També vol agrair la tasca dels professionals de l’IMSP pel compromís i la bona feina per tal de
donar el millor serveis possible als centres. 

El senyor Jurado explica que des del departament de salut de la generalitat s’ha canviat la
manera de fer els recomptes i això ha fet que es dupliquessin els casos. Diu que el que veu
més important és poder tenir els tests per fer les proves.

La vicepresidenta respon que actualment es difícil  treballar amb dades concretes ja que el
problema són les persones que moren sense que se’ls hagi fet el test fet pel qual no se sap si
és a causa de COVID-19.

El Consell d’Administració es dóna per assabentat.

4. Proposicions urgents

No n’hi ha.

5. Precs i preguntes

La  consellera  Dolors  Sabater  vol  agrair  la  convocatòria  del  consell.  Tot  i  així,  vol  deixar
constància que, els hagués agradat poder debatre dins de la sessió del consell les decisions
que s’han pres a nivell  de contractació,  ja  que no té clar  si  és reversible  o no,  per  poder
reconduir contractes de l’IMSP per atendre situacions d’emergència social que està patint la
ciutat. Pregunta si és possible reconvertir-los i si es pot frenar haver-los rescindit.

La  vicepresidenta  aclareix  que  no  s’ha  rescindit  cap  contracte,  sinó  que  s’han  suspès  de
manera temporal per poder continuar presentant els serveis quan això sigui possible.

La  senyora  Sabater  i  la  senyora  Anna  Lara  demanen  si  es  pot  analitzar  aquesta  qüestió
mitjançant un informe que estudiï la possible reorientació de la contractació.

La senyora Encarna Pérez afirma que veu difícil la modificació de l’objecte del contracte i que
en tot cas,  per mirar  de pal·liar  aquestes situacions el que cal fer és introduir-ho al decret
d’emergència municipal dictat per l’alcaldia. Insisteix que si hi ha la possibilitat de reconvertir els
contractes cal tenir-ho molt lligat per tal que posteriorment no quedin factures pendents.

La senyora Agüera està d’acord en que s’estudiï cada objecte d’aquests contractes per tal de
veure quines possibles solucions hi ha per poder reorientar-los.

La senyora Juárez pregunta per com s’està fent la gestió en les escola educació especial, si hi
ha algun seguiment per tal que aquest sector no quedi desatès.

La gerent respon que es fa un seguiment continu telefònic o via mail amb les famílies dels
alumnes i en alguns casos estan treballant aprenentatges des de casa.

La consellera Agüera pregunta si hi ha la possibilitat de fer els tests necessaris en breu, ja que
creu que sinó és necessari reclamar-los.
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La vicepresidenta respon que des del departament de salut de la Generalitat s’han intervingut
totes les residències per tal de poder subministrar els tests necessàries per aquelles persones
que tinguin simptomatologia. Tot i així, informa que a dia d’avui no han arribat. Explica també
que  ja  s’han  reclamat,  igual  que  a  BSA,  però  malauradament  encara  no  tenen  tots  els
necessaris. 

La consellera Agüera pregunta què es farà una vegada se sàpiga quins són els resultats dels
test. 

La gerent respon que dependrà en funció dels resultats, si el nombre de positius que surten és
baix Salut  intentarà traslladar-los als dispositius hospitalaris  i,  si  és al  contrari,  és a dir,  el
nombre de positius és molt alt, pot plantejar-se traslladar els que es troben sans.

La vicepresidència dóna per acabada la sessió a les 15.10 hores, de la qual com a secretària 
en dono fe.

Vist i plau
La vicepresidenta La secretària 

Teresa González Moreno Gemma Martínez Platero
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